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Protokół nr 48/2022 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w 18 października 2022 r.  

w godz. od 1545 do 1600 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

oraz za pomocą środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa: 

1. Adam Ołowniuk  – Wiceprzewodniczący Komisji  

2. Krystyna Gwiazdowska – on-line 

3. Jacek Juszkiewicz – on-line 

4. Karol Korneluk  

5. Jarosław Józef Kowalewski – on-line 

6. Stanisław Kulikowski – on-line 

 

Nieobecni członkowie Komisji:  

1. Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji  

 

Obecni goście:     

1. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta Suwałk              

2. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych        

3. Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych  

4. Maria Metelska – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

Adam Ołowniuk – Wiceprzewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał,  

że porządek posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, 

czy radni wnoszą uwagi do porządku posiedzenia.  

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 46/2022 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 września 2022 r. 

2. Przyjęcie Protokołu nr 47/2022 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 września 2022 r.  

3. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2022 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu  

oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji Miasta Suwałk. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego  

i obszaru rewitalizacji Miasta Suwałk. 

6. Wolne wnioski.  
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Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 46/2022 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 20 września 2022 r. 

 

Krystyna Gwiazdowska zgłosiła, że w punkcie 2. wkradł się błąd pisarski i zamiast 

„Komisja pozytywnie zaopiniowała…” jest napisane „Komisja negatywnie zaopiniowała”. 

Pracownik Biura Rady Miejskiej zobowiązał się wnieść poprawkę we wskazanym miejscu.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli więcej uwag, wobec czego Protokół nr 46/2022 z 

posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z 

dnia 20 września 2022 r., został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie Protokołu nr 47/2022 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 września 2022 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Protokół nr 47/2022 z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 

września 2022 r., został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań 

Miasta Suwałki realizowanych w roku 2022 ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Maria Metelska – Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach 

powiedziała, że uchwała ma charakter porządkujący a oszczędności powstały z rezygnacji 

stowarzyszenia z realizacji zadania dofinansowania sportu, kultury, rekreacji i turystyki, 

rezygnacji z turnusów rehabilitacyjnych. Dodatkowo – jak powiedziała – duże oszczędności 

powstały na rehabilitacji zawodowej.  

Zaznaczyła, że te nadwyżki proponuje się przenieść do zadań dotyczących dofinansowania 

zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne. 

 

Adam Ołowniuk powiedział, że Związek Głuchych zgłaszał problemy z komunikacją w 

różnych instytucjach. Dodał, że  w przedstawionym wykazie nie ma dla nich przewidzianych 

żadnych środków na dofinasowanie usług tłumacza.  

 

Maria Metelska wytłumaczyła, że dofinansowywane są osoby indywidualne a nie instytucje 

czy urzędy.  
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Roman Rynkowski dodał, że jeśli chodzi o świadczenie usług tłumacza migowego to w 

Urzędzie jest podpisana umowa z taką osobą i jeżeli jest zgłoszone zapotrzebowanie to jest to 

realizowane na bieżąco. 

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -   6 radnych 

przeciw                                        -   0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   0 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2022 ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania składu oraz 

zasad działania Komitetu Rewitalizacji Miasta Suwałk.   

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych powiedział, 

że Miasto już od jakiegoś czasu prowadzi prace w celu opracowania Gminnego Programu 

Rewitalizacji, który jest przygotowywany zgodnie z ustawą o rewitalizacji. 

Zaznaczył, że jest to proces złożony, wieloetapowy i długotrwały i wymaga podjęcia kilku 

uchwał Rady Miejskiej, z czego ostatnia będzie dotyczyła przyjęcia Gminnego Programu 

Rewitalizacji, co według planów nastąpi w połowie 2023 r.   

Wytłumaczył również, że Komitet Rewitalizacji to ciało opiniodawczo-doradcze, które 

zgodnie z ustawą o rewitalizacji obligatoryjnie musi zostać wyznaczone i powołane w 

terminie maksymalnie 3 miesięcy od uchwalenia Gminnego Programu Rewitalizacji. 

Podkreślił, że choć Miasto nie jest jeszcze zobligowane do powołania Komitetu, chce to 

zrobić na jak najwcześniejszym etapie, aby mieć partnera do prac nad programem.  

Następnie powiedział, że w skład Komitetu mają wejść przedstawiciele samorządu, 

organizacji pozarządowych oraz przedsiębiorców działających na terenie obszaru 

rewitalizacji.  

Dodał, że po podjęciu omawianej uchwały zostaną zorganizowane wybory do Komitetu 

Rewitalizacji i być może na przełomie roku ten zespół zafunkcjonuje.   

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
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za pozytywną opinią głosowało -   6 radnych 

przeciw                                        -   0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   0 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia zasad wyznaczania 

składu oraz zasad działania Komitetu Rewitalizacji Miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru zdegradowanego i 

obszaru rewitalizacji Miasta Suwałk.  

– projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydziału Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych powiedział, 

że jest to również jedna z uchwał, która musi być podjęta, aby móc przystąpić do opracowania 

Gminnego Programu Rewitalizacji. Dodał, że ta uchwała skupia się na ramach geograficzno-

ludnościowych obszaru rewitalizacji, obszaru zdegradowanego. Jak powiedział, obszar został 

wyznaczony zgodnie z kryteriami, które zostały wskazane w diagnozie delimitacyjnej.  

Zaznaczył, że kolejnym etapem będzie przystąpienie do prac nad częścią programową, gdzie 

będą wskazane już konkretne kierunki działań rewitalizacyjnych, konkretne projekty, 

wskaźniki. 

Następnie dodał, że do dokumentu, który stanowi załącznik do uzasadnienia, czyli do 

diagnozy delimitacyjnej jest jedna poprawka – na stronie 24. pojawiła się omyłka w tekście, 

w rozdz. 1.8 błędnie została określona średnia miejska frekwencja w głosowaniu na projekty 

budżetu obywatelskiego i zamiast 112 osób wpisano 60 osób. Dodał, że nie wywołuje to 

konsekwencji, jeśli chodzi o mapę 1.7 dotyczącą zobrazowania udziału w życiu publicznym i 

kulturalnym. Załącznik do uchwały się nie zmienia, obszar rewitalizacji pozostaje taki sam.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag do przedłożonego materiału, wobec czego 

przystąpiono do głosowania.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -   6 radnych 

przeciw                                        -   0 radnych 

wstrzymało się od głosu              -   0 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru 

zdegradowanego i obszaru rewitalizacji Miasta Suwałk.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 6 

Wolne wnioski.  
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Adam Ołowniuk powiedział, że jest ustawa o sprzedaży węgla, Miasto Suwałki przekazało 

sprawę do Przedsiębiorstwa Energetyki Cieplnej, które miało przeanalizować sprawę. 

Zapytał, czy są już jakieś wnioski. 

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta powiedział, że była o tym mowa na 

Kolegium Prezydenta Miasta, gdzie Prezes PEC-u powiedział, że ze względu na 

przedłużające się zmiany legislacyjne dotyczące sposobu zamawiania i dystrybuowania węgla 

przez samorządy, jeszcze te prace nie są zakończone. Wspomniał też, że wojewodowie mieli 

spotkanie w kancelarii Rady Ministrów, gdzie były ustalone zasady a teraz trzeba poczekać na 

spotkanie z Wojewodą, aby uzyskać kompleksowe informacje w tej sprawie.   

 

Na tym protokół zakończono.  

 

 

 
Wiceprzewodniczący  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Adam Ołowniuk 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej Urzędu Miejskiego w Suwałkach 

 


